
Beboerrepræsentationen for Borgergade 30-42 og Hindegade 11 
 

31.5.2011 /Jørgen K. Larsen 

 

Referat af §66 møde den 25.5.2011 mellem Dan-Ejendomme og 
Beboerrepræsentationen 
 

Tid og sted 

 Mødet blev afholdt onsdag den 25.5.2011 kl. 13:30-16:10 på ejendommen. 

 

Deltagere 

 Dan-Ejendomme A/S (DE) var repræsenteret ved projektleder Niels Kjeldgaard (NK).  

 Beboerrepræsentationen (BR) var repræsenteret ved formand Ebbe Christensen (EC), Dorthe Sten (DS), Robin 
Munch-Andersen (RMA) og Jørgen K. Larsen (JKL). 

 

Dagsorden 

 Gennemgang af ejendommen med hensyn til budget for udvendig vedligeholdelse og status for planlagt 
vedligeholdelse for 2011. 

 Bilag: DE’s 10 årige vedligeholdelsesbudget (2 sider). 

   

Referat 

1. Espalieret på havens nordlige mur. 

 Mureren var i færd med at færdiggøre renovering af muren. Derefter vil Kaare Anlægsgartneri A/S (KA) opsætte 
det aftalte espalier og udføre den aftalte beplantning, og således at flisekanten reguleres i overensstemmelse 
med beplantningen. JN bør søge rådgivning hos KA. 

2. Bevoksningen ved havens østlige mur. 

 Vicevært Jens Nortoft (JN) har klippet vedbenden ned til espalierets højde. Man diskuterede, hvordan rester af 
vedbend på den frigjorte mur og ved tagrenden kunne fjernes. 

3. Træer i haven og mellem ejendommens parkeringsplads og østmuren. 

 Hægen skal beskæres. EC foreslog kantbeskæring af alle grene, der rager ud over parkeringsarealet, ind over 
taget og generer det nærmeste kirsebærtræ. JKL foreslog selektiv bortskæring af et antal større grene ved 
deres basis, med samme formål. Det må være op til KA at vælge, hvordan hægen skal beskæres. Beskæring af 
hægen, kirsebærtræerne og kristtjørnen skal udføres til næste vinter, dvs. tidligt i 2012, idet opgaven indføres 
i budgettet for 2012. 

4. Hækkene. 

 Hækken mod Superbrugsen’s parkeringsplads skal skæres ind til kanten af pladsen. NK vil se på det. BR mener, 
at dette må kunne udføres samtidigt med den øvrige hækklipning i perioden 15. juni/15. juli 2011. 

5 Græsplænen. 

 Såning med græsfrø er påkrævet på den bare jord langs flisegangen ind til containerne. NK mener, at dette kan 
gøres over driftsbudgettet og ikke behøver særskilt budgettering. 

6. Bankestativet. 

 Man diskuterede mulighederne for en ændret opstilling af bankestativet, men blev ikke enige om en løsning. NK 
foreslog, at bankestativet blev fjernet. Man lod sagen ligge, idet BR selv vil diskutere det og vende tilbage. 

7. Drænrist i flisegangen. 

 NK mener, at JN skal søge oplyst fra KA, hvordan risten fremtidigt kan renses for opfyldning med nedfaldne 
blade etc. 

8. Asfaltering. 

 EC spurgte, om de 400.000 kr., der var budgetteret i 2012 til ”nyt slidlag på p-plads”, dækker asfaltering af 
både parkeringspladserne og brandvejen. NK vil finde ud af det og sørge for opdatering af tilbudet, så alle disse 
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arealer er omfattet. EC påpegede, at fliserne ved cykelstativerne skal fjernes før asfalteringen. NK vil tale om 
det med Lene Sapiers, der tidligere havde sagen. 

9. Lysarmaturer i parkeringskælderen. 

 Der er fortsat 4 lysarmaturer ude af drift, og ét armatur mangler fortsat beskyttelsesglas, og er derfor 
sikkerhedsmæssigt uforsvarligt. NK vil tage sagen op med JN. 

10. Cykelstativernes hjulklemmer. 

 De bøjede hjulklemmer er endnu ikke blevet rettet op. Én hjulklemme er så ødelagt, at den må skæres af og en 
ny klemme påsvejses. EC foreslog, at reparation blev udført af en smed fremfor at vente yderligere på, at JN 
kan afse tid til dette. NK vil tage sagen op. 

11. Udvendige kældertrapper. 

 Betonen er smuldret eller stødt af på hjørne ved gelænder og på flere trappetrin. NK oplyste, at 
reparationsomkostningen er for stor til at blive udført i 2011, men reparation foreslås sat på budgettet for 
2012.  

12. Gelændere ved kældertrapper. 

 Til maling af gelænderne har NK rekvireret tilbud hos maleren, men endnu ikke fået det. EC mente, at bøjede 
tremmer bør rettes op, før malingen udføres. NK vil forsøge at få en smed til at rette tremmerne, før malingen 
udføres. NK oplyste, at gelænderet ikke vil blive totalafrenset før nymaling, men vil blive slebet på de steder, 
hvor gammel maling skaller af. EC mente, at afslibning vil ødelægge galvaniseringen. NK har planlagt arbejdet 
udført i 2011. 

13. Gelændere på tagterrasserne. 

 Maling af disse gelændere omfattes af samme tilbud som i pkt. 12. 

14. Udendørs lamper. 

 RMA oplyste, at man i lang tid har ventet på reparation af lampen i trappenedgangen til parkeringskælderen. 
NK sagde, at det skal JN lave. RMA rykker JN for at bringe det i orden. 

 Belysningen på pladsen inden for Borgergade porten er mangelfuld, idet Superbrugsen ikke sørger for, at deres 
lamper fungerer. Mette Haarup har foreslået til udbedring af denne tilstand, at DE etablerer en separat 
belysning. NK er enig deri. EC foreslog opsætning af en lampe på muren over porten. Man blev enige om at 
ønske en lampe med større lysstyrke end lamperne i siden af porten, måske med et aflangt armatur. 

15. Vægge og lofter på altaner for Borgergade 42. 

 Ønske om maling af vægge og lofter på disse altaner frafaldes. 

16. Hovedrengøring. 

 Hovedrengøring er ikke blevet udført i år, og sidste år måtte BR rykke for udførelsen af hovedrengøring. DS 
oplyste, at firmaet Nordsjællands Kvalitetsrengøring ekstraordinært fik kontrakten på hovedrengøringen sidste 
år. EC spurgte, om der er indgået en kontrakt om hovedrengøring til udførelse i år. NK oplyste, at 
hovedrengøring ikke hører ind under vedligeholdelsesbudgettet, men hører under abonnementer. NK kender 
ikke til en kontrakt om hovedrengøring og tror ikke, at hovedrengøring er omfattet af den generelle kontrakt 
om rengøring. NK meddelte, at det er viceværten, der skal holde øje med, om der udføres hovedrengøring. NK 
vil undersøge forholdene.  

 NK bifaldt BR’s ønske om at få renset den udvendige side af de smalle kældervinduer mod gaden. EC mente, at 
rengøring af kældervinduerne mod gaden burde være omfattet af hovedrengøringen. 

17. Vinduespolering. 

 Med hensyn til vinduespolering fremførte BR ønske om, at kontrakten vedr. vinduespolering skal omfatte såvel 
døre som de store kældervinduer. Pudsning af de store kældervinduer kan begrænses til 2 gange årligt, medens 
indgangsdørene som hidtil skal poleres 4 gange årligt. NK vil undersøge om den eksisterende kontrakt nævner 
noget om kældervinduer. Hvis dette ikke er tilfældet, vil NK sørge for, at polering af kældervinduer indgår i 
kontrakten med den ønskede frekvens. 

18. Vaske- og tørrerum. 

  NK har bedt JN om at anskaffe flere vasketøjskurve. NK vil sørge for at fjerne den defekte rullemaskine. JN vil 
sørge for reparation af lukkemekanismen til kældervinduerne. 

19. Tagvinduer i opgangene. 

 Før afslutningen af mødet inspicerede man tagvinduet i opgang 32. BR har ønsket udskiftning af tagvinduerne i 
opgangene på grund af tilsmudsning og råd. Under stormvejr har tagvinduer klapret med fare for sammenbrud. 
EC mener, at en moderne røglem kan fås med elektrisk åbning af tagvinduet ved alarm fra røgdetektor 
monteret øverst oppe i opgangen. NK vil først undersøge vinduet oppe fra taget, før han tager stilling til 
udskiftning. NK skønner en omkostning for udskiftning i størrelsesordenen 30.000 kr. per vindue og vil foreløbigt 
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sætte et beløb af i budgettet for 2013-2014. EC foreslog at overveje en midlertidig løsning ved at indsætte et 
stødabsorberende lag ved inddækningen.  

20. Det 10 årige budget for udvendig vedligeholdelse. 

 NK forklarede budgettet (se bilag). Følgende poster blev drøftet: 

1. Murværk. Der er afsat 313.000 kr. til partiel reparation af fuger i murværk i 2012. NK mener, at måske 
50.000 kr. er tilstrækkeligt. 

2. Blomsterkasser. Rensning af blomsterkasser er taget af budgettet. 

3. Vinduer og døre. 5 års gennemgang ved eksternt kvalitetssikringsfirma, hvortil der er afsat 75.000 kr. 
Firmaet Velfac forventes at oprette påviste fejl og mangler uden udgift for MP Pension. 

4. Parkeringskælder. Der er afsat 94.000 kr. til maling af parkeringskælder i 2012. EC oplyste, at BR 
mener, at denne post i budgettet ikke bør financieres af §18 og §18b hensættelserne. 

5. Vandrør. RMA spurgte, om man ikke kunne forebygge udskiftning af tærede vandrør såvel til radiatorer 
som til brugsvand. NK mente, at forebyggende udskiftning af stigestrengene ville blive et omfattende 
projekt. EC og RMA foreslog udarbejdelse af en tilstandsrapport for rørsystemet. NK bifaldt dette. 

6. Rampen. NK oplyste, at dette projekt blev styret af MP Pension. EC oplyste, at BR mener, at denne post 
i budgettet ikke bør financieres af §18 og §18b hensættelserne. BR ønsker et varsel før igangsættelse af 
projektet på 2 måneder, og at projektet udføres i sommerhalvåret. 

7. Haveanlægget. Gartner og beplantning samles i én post, der ansættes til 15.000 kr. årligt. 

 NK opsummerede sine notater om budget-relaterede aktiviteter for 2012: 

o Beskæring af træer. 

o Tilbud på asfaltering. 

o Betonreparation i udvendige kælderhalse. 

o Lys over port. 

o Undersøgelse af vand- og varmerørs tilstand. 

o Tagvinduer i opgangene. 

 Normalt vil BR kunne påregne at få tilsendt det godkendte budget for udvendig vedligeholdelse, der ikke 
omfatter poster for abonnementer og vicevært, i første del af januar. Det godkendte budget for 2012 forventes 
således tilsendt i første del af januar 2012. 

21. Afsluttende bemærkninger. 

 a. EC efterlyser fjernelse af det sidste gitter og reparation af huller i kældervinduers rammer efter 
afmontering af gitre. NK har nævnt det for JN og vil gøre det igen eller selv bestille det udført. 

 b. RMA og EC spørger efter en afgørelse vedr. ”branddøre” i kælderen. NK erkender, at der er hans 
hængeparti at få det undersøgt. EC gør opmærksom på, at hvis det ender med et påbud om, at der skal 
installeres rigtige branddøre og et ABDL anlæg (så branddøre kan holdes åbne af hængemagneter under 
normale forhold), kan udgiften dertil måske påvirke budgettet næste år. NK mente, at hvis der kommer et 
sådant påbud, kan det ikke vente med udførelse til 2013, men må gennemføres straks med en 
ekstraordinær bevilling. EC gjorde opmærksom på, at beboerne er meget generede og utrygge ved de 
nuværende forhold med lukkede forbindelsesdøre i kældergangene, og ønskede på beboernes vegne en 
snarlig afklaring. 

 c. Man diskuterede viceværtens udførelse af sit arbejde, blandt andet med udgangspunkt i sagerne om 
reparation af lukkemekanismen for vinduerne i vaskekælderen og manglende udskiftning af lamper i 
elevatorerne i Borgergade 36 og 38. NK vil tage sagerne op. 

 d. Info-skrivelsen i opgangene bør ajourføres (sidste udgave er dateret 9.2.2011). På sidste møde mellem DE 
og BR den 17.3.2011 lovede Helle Isaksen, at info-skrivelsen ville blive opdateret. EC ønskede JN’s nye e-
mail adresse tilføjet i info-skrivelsen. NK oplyste, at info-skrivelsen skal laves af sekretær Gitte 
Kobbelnagel.  

 e. Tillukning af postkasser ved lejemåls ophør. NK oplyste, at JN først kan lukke postkassen med tape, når der 
har været fraflytningssyn, og nøglerne er blevet afleveret. EC opfordrede NK til at repetere instruksen 
herom til JN. 

 f. DS og RMA oplyste, at en beboer havde for vane at parkere sin motorcykel i Hindegade porten, og spurgte, 
om dette var tilladt. NK svarede, at der ikke må henstilles køretøjer i porten, som er brandvej, og at det 
er JN opgave at være bussemand med henblik på sådanne køretøjers fjernelse. EC og NK var enige om, at 
BR jo i første omgang kan rykke JN om at indskærpe forbudet. Hvis ejeren af køretøjet så ikke retter sig, 
må JN henvende sig til administrator derom. 
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